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eu anys ja són pa-
raules majors. S’i-
maginava que arri-
barien fins aquí?

En cap moment. Tot va començar
perquè fèiem tallers de teatre al
Centre Cultural. Un any no es van
poder fer els cursos, però nosal-
tres volíem fer alguna cosa. Ens
vam reunir una amiga, la Natàlia
Garrido, i jo, i vam començar a
escriure una obra a la qual es va
anar sumant gent. Al final ja érem
una bona colla, i quan va estar
acabada li vam proposar a la Mi-
reia Codina que ens dirigís. Així
va néixer Sexualment equilibrats,
el nostre primer espectacle

I el projecte es va consolidar...
Al principi, la Cia. És Grata ens va
apadrinar. Ens ajudava a fer esce-
nografies, ens donava suport eco-
nòmic amb una part de la seva

subvenció... i així fins que ja ens
vam fer mig adults, i ens vam po-
der constituir com a companyia.

És complicat trobar textos que
s’adaptin al grup?
El problema és que a les bibliote-
ques d’Andorra hi ha poc teatre.
Per sort, directors i exmembres
que viuen a Barcelona ens han
trobat fàcilment els textos allà,
sempre en funció del nombre
d’intèrprets disponibles en cada
moment, o de si buscàvem més
comèdia o drama.

Se’ls identifica molt amb el tea-
tre còmic.
Sí, pràcticament sempre hem ti-
rat més cap aquest cantó. Però a
partir d’S de Shakespeare també
hem fet teatre seriós.

Se sol dir que en l’ofici d’actor
és molt més difícil fer plorar
que fer riure. És cert?
No sé fins a quin punt és veritat. A
vegades és més fàcil tocar la fibra
sensible al públic, que fer una
conya que creus que funciona
molt bé i que després resulta que
no fa riure.

Tindrà milers d’anècdotes...
Recordo que a l’obra Jo mai mai
la gent va riure en una escena
molt dramàtica, en què una noia
se suïcida. Aleshores ja ens te-
nien classificats com a grup cò-
mic. I a l’inrevés també ens ha
passat: gags que creus que faran
gràcia i et trobes amb un silenci
inesperat. També hi ha dies que
un gag funciona i d’altres que no.
El públic no sempre és igual de
receptiu.

Costa implicar la gent en el tea-
tre amateur?
És molt difícil, sobretot a l’hora
de buscar nous membres, perquè
la gent no té temps o ganes d’as-
sajar després de la feina, o li agra-
da el teatre però no es veu amb
cor de representar una obra sen-
cera. I l’altre problema és que ens
costa molt trobar homes. Gairebé
sempre hem estat noies, i això
també complica les coses a l’hora
de buscar textos...

Una última curiositat. D’on ve el
nom de la companyia?
[Riu]. D’adolescents, a la colla
fèiem servir la paraula carbassó
com a metàfora de l’acte sexual.
Quan ens van trucar des de la
mostra de Teatre Jove d’Encamp,
perquè els feia falta urgentment
un nom per inscriure’ns, no ens
va costar triar-lo. Més tard hem
tingut ocasió de canviar el nom,
per exemple quan ens vam for-
mar com a companyia, però ens
hem quedat amb Carbassó... 
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“A vegades és més fàcil tocar
la fibra sensible que fer riure”

>> Una dècada sobre els escenaris

És una de les tres membres originals que encara són al grup, que fa 10 anys representant ‘E.R.’, de
Benet i Jornet, amb direcció de Joan Hernàndez. La segona funció, demà a l’auditori Claror (21.30 h.)
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JORDI SALAZAR

Necessitem més debat polític. No
el del pim-pam-pum, el que
veiem en les sessions de control al
Govern, o el que busca el titular
fàcil i la frase més o menys engi -
nyosa, o el de l’entrevista còmo-

da... No. Ni l’envestida, ni treure pit,
cap d’aquests és vàlid. Des de fa
aproximadament uns vuit anys An-
dorra està submergida en una vo-
ràgine d’esdeveniments que han
canviat completament el panora-
ma del futur, i encara ens en falten
uns quants. Ho hem fet amb el re-
refons de la crisi i amb aquella can-
tarella que “no ens tocava més re-
mei”. I possiblement sigui cert, no
ho negaré amb rotunditat, però la
sensació de prendre decisions so-
bre la base de fets consumats ha

estat constant, i en bona part ha es-
tat perquè ha mancat debat de fons
sobre les necessitats, les oportuni-
tats i les conseqüències de les deci-
sions preses. En aquesta nova cruï-
lla que ens trobem, tant en l’ordre
intern com en l’extern, hi trobo a
faltar debat amb profunditat, d’en-
vergadura, fet amb talent que con-
vidi a la reflexió i que, més enllà del
faristol parlamentari, demòcrates,
liberals i les dues versions dels so-
cialdemòcrates aportin elements
perquè els ciutadans sapiguem va-

lorar els pros i contres de l’acord
amb Europa, o les solucions per
encaminar la reforma sanitària i la
de la funció pública, per exemple.
Ara que estem lluny d’uns comicis
–falten tres anys encara– hauríem
de reclamar dels nostres polítics
que defugin la frase bonica o aque-
lla que els pot donar més rèdit elec-
toral, perquè crea l’efecte contrari i
ens submergeix en la confusió, en
la desorientació i, en conseqüèn-
cia, en l’apatia envers els nostres
representants públics.

la seca, 
la meca i... Més debat

polític
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